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Spørgsmål nr. 844 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”I forlængelse af samråd om videoovervågning af det offentli-

ge rum, som spørgere havde indkaldt til, hvor ministeren til-

kendegav at ville undersøge kommunernes behov for video-

overvågning, bedes ministeren redegøre for plan og opfølg-

ning, herunder hvor langt er ministeren i processen og hvad er 

tidsperspektivet er, samt oplyse om ministeren vurderer at 

f.eks. Kolding kommune og andre kommuner vil få mulighed 

for sætte videoovervågning op i nær fremtid, så frem de ønsker 

det?” 
 

Svar: 

 

Som bekendt deltog jeg i et samråd om tv-overvågning af det offentlige 

rum i Retsudvalget den 1. juni 2017. 

 

Under samrådet tilkendegav jeg, at vi skal have kigget reglerne og det nu-

værende samarbejde på tv-overvågningsområdet efter i sømmene, og at jeg 

derfor ville tage initiativ til, at der igangsættes et arbejde, som skal starte 

med at undersøge kommunernes behov for at foretage tv-overvågning. 

 

Jeg skal indledningsvis bemærke, at der efter min opfattelse hurtigst mu-

ligt skal findes brugbare og fornuftige løsninger til at dække de lokale be-

hov i forbindelse med bekæmpelse af kriminalitet og sikring af borgernes 

tryghed. 

 

Om det nævnte arbejde kan jeg oplyse, at Justitsministeriet har indledt en 

dialog med KL med henblik på at undersøge kommunernes behov for at 

foretage tv-overvågning. 

 

På baggrund af drøftelser med KL forventes undersøgelsen at blive udført i 

løbet af efteråret. 


